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Protokół nr 35/2021 

z posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Suwałkach odbytego w dniu 20 października 2021 r. w godz. od 16:00 do 16:55  

w sali 146 w Urzędzie Miejskim w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1 oraz za 

pomocą środków porozumiewania się na odległość. 

 

Obecni członkowie Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego:   

1. Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji 

2. Sylwester Cimochowski – on-line 

3. Karol Korneluk – on-line 

4. Jarosław J. Kowalewski – on-line 

5. Wojciech Pająk – on-line 

6. Andrzej Turowski 

 

W posiedzeniu udział wzięli:  

1. Łukasz Kurzyna – Zastępca Prezydenta     

2. Radosław Wysocki – Naczelnik Wydz. Geodezji i Gosp. Nieruchom.  

3. Ewa Harasim – Naczelnik Wydz. Ochrony Środowiska  

4. Agnieszka Szyszko – Pełnomocnik ds. organizacji pozarządowych 

5. Tomasz Drejer – Dyr. ZDiZ w Suwałkach 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

  

Tadeusz Czerwiecki powitał zebranych i przypomniał, że porządek posiedzenia został 

przesłany wraz z materiałami komisyjnymi.  

Uwag i sprzeciwu nie wniesiono, wobec czego radni jednogłośnie przyjęli następujący 

porządek posiedzenia: 

 

Proponowany porządek posiedzenia: 

 
1. Przyjęcie Protokołu nr 34/2021 z posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju 

Gospodarczego Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 22 września 2021 r. 

2. Zaopiniowanie wniosku o przyjęciu do planu sprzedaży nieruchomości stanowiących 

własność Miasta Suwałki położonych przy ul. Reymonta. 

3. Zaopiniowanie wniosku o przyjęciu do planu sprzedaży nieruchomości stanowiących 

własność Miasta Suwałk. 

4. Zaopiniowanie wniosku o przyjęciu do planu sprzedaży.  

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy Zachodniej. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. 

7. Informacja z konsultacji społecznych „Propozycji priorytetowych zadań publicznych do 

realizacji we współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi w roku 2022”. 

8. Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej w 

Suwałkach w sprawie uchwalenia Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 
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pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 

kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, na rok 2022. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Miasta 

Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 

3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, 

na rok 2022. 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia strefy 

płatnego parkowania oraz wysokości stawek opłat za postój pojazdów samochodowych 

na drogach publicznych w strefie i sposobu ich pobierania. 

11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wysokości stawek opłat za zajęcie pasa 

drogowego dróg publicznych, których zarządcą jest Zarząd Dróg i Zieleni w Suwałkach. 

12. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia 

Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Suwałk.  

13. Zaopiniowanie wniosku p. Beaty T. w sprawie usunięcia progu zwalniającego na 

skrzyżowaniu ulic Powstańców Wielkopolskich i Kawaleryjskiej.  

14. Wolne wnioski.  

Ad pkt. 1  

Przyjęcie Protokołu nr 34/2021 z posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju 

Gospodarczego Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 22 września 2021 r. 

 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego protokół został przyjęty. 

 

Ad pkt. 2 

Zaopiniowanie wniosku o przyjęciu do planu sprzedaży nieruchomości stanowiących 

własność Miasta Suwałki położonych przy ul. Reymonta. 

– Wniosek stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

 Zastępca Prezydenta Ł. Kurzyna miasto chce się zwolnić z wypłaty odszkodowania  

w gotówce za grunty, które zostaną przejęte pod pas drogowy, jednocześnie jest to zgodne 

z wolą właściciela.  

 Radny W. Pająk zapytał o zapis w uzasadnieniu, w którym mowa jest o zabudowie 

mieszkaniowej wielorodzinnej. Czy takie jest przeznaczenie ulicy Reymonta? Ł. Kurzyna 

odpowiedział, że dotyczy to działki na ul. Reymonta wraz z działkami przyległymi, które 

mają przeznaczenie pod zabudowę wielorodzinną.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad wnioskiem: 

za pozytywną opinią głosowało – 6 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała wniosek o przyjęciu do planu sprzedaży 

nieruchomości stanowiących własność Miasta Suwałki położonych przy  

ul. Reymonta. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
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Ad pkt. 3 

Zaopiniowanie wniosku o przyjęciu do planu sprzedaży nieruchomości stanowiących 

własność Miasta Suwałk. 

– Wniosek stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad wnioskiem: 

za pozytywną opinią głosowało – 6 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała wniosek o przyjęciu do planu sprzedaży 

nieruchomości stanowiących własność Miasta Suwałk. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad pkt. 4 

Zaopiniowanie wniosku o przyjęciu do planu sprzedaży.  

– Wniosek stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad wnioskiem: 

za pozytywną opinią głosowało – 6 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała wniosek o przyjęciu do planu sprzedaży.  

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad pkt. 5 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy Zachodniej. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

 Zastępca Prezydenta Ł. Kurzyna poinformował, iż Klub „Łączą nas Suwałki” 

wyszedł z inicjatywą uchwałodawczą o nadanie nazwy ulicy Zachodniej. W związku  

z wybudowaniem nowej drogi łączącej ulicę Filipowską drogą prowadzącą do ulicy 

Bakałarzewskiej oraz powstającymi inwestycjami wokół ww. drogi, zachodzi konieczność 

nadania jej nazwy. Nowa ulica usytuowana jest w zachodniej części miasta wzdłuż 

obwodnicy miasta. Zasadne jest nadanie drodze nazwy Zachodnia.   

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 6 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 0 
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Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy 

Zachodniej. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Ad pkt. 6 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 

nieruchomości. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

 Radny T. Czerwiecki zapytał dlaczego miasto chce kupić nieruchomość położoną 

przy ulicy Powstańców Śląskich?  Prezydent Ł. Kurzyna odpowiedział, że miasto nie chce 

kupić, natomiast miasto może nabyć, w zamian za zwolnienie właściciela z obowiązku 

zapłaty, w rozliczeniu opłaty adiacenckiej. Prawo przewiduje możliwość zapłaty 

adiacenckiej nie tylko w formie pieniężnej ale również poprzez przeniesienie własności 

nieruchomości.   

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 6 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

nabycie nieruchomości. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Ad pkt. 7 

Informacja z konsultacji społecznych „Propozycji priorytetowych zadań publicznych 

do realizacji we współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi w roku 

2022”. 

– Informacja stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Komisja pozytywnie przyjęła Informację z konsultacji społecznych „Propozycji 

priorytetowych zadań publicznych do realizacji we współpracy Miasta Suwałk  

z organizacjami pozarządowymi w roku 2022”. 

 

Ad pkt. 8 

Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej 

w Suwałkach w sprawie uchwalenia Programu współpracy Miasta Suwałk z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, 

na rok 2022. 

– Informacja stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
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Komisja pozytywnie przyjęła Informację z konsultacji społecznych dotyczących 

projektu uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie uchwalenia Programu 

współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o 

których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie, na rok 2022. 

 

Ad pkt. 9 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy 

Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w 

art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie, na rok 2022. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 6 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia Programu 

współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o 

których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie, na rok 2022. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Ad pkt. 10 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia strefy 

płatnego parkowania oraz wysokości stawek opłat za postój pojazdów 

samochodowych na drogach publicznych w strefie i sposobu ich pobierania. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

  

 Prezydent Ł. Kurzyna poinformował, że stawki opłat jednorazowych  

i abonamentowych za postój pojazdów samochodowych w strefie płatnego parkowania nie 

były zmieniane od dnia utworzenia strefy tj. od dnia 01.06.2012 roku. Wzrost kosztów 

spowodował, że przychody nie pokrywają już kosztów obsługi strefy. W roku ubiegłym 

koszty były wyższe niż przychody. Prezydent stwierdził, że są dwie możliwości albo 

podnieść opłaty, albo zastanowić się nad zasadnością dalszego funkcjonowania strefy. Czy 

należałoby pójść w kierunku powiększania strefy, albo całkowitego zniesienia. Prezydent 

zaproponował podniesienie opłat za parkowanie w strefie, tak żeby one pokrywały koszty 

związane z obsługą tej strefy. Przedstawił analizę porównawczą w zakresie opłat 

wnoszonych w innych miastach, obowiązujące stawki w Suwałkach znacząco odbiegają od 

innych miast. Prezydent wniósł autopoprawkę do treści uchwały, gdzie intencją miasta było 

aby nowe stawki zafunkcjonowały od dnia 1 stycznia 2022 roku. Zaproponował nowe 

brzmienie §3 „Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia  
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w Dzienniku Urzędowym Województwa Podlaskiego z mocą obowiązującą od dnia  

1 stycznia 2022 roku”. 

 Radny J. Kowalewski czyli z tego wynika, że opłata za 30 minut wzrośnie o 100 % 

oraz w punkcie „a” i b” wzrost nastąpi o 100 %? Ł. Kurzyna odpowiedział, że jest to 

wzrost z 50 gr. do 1,00 zł. za 30 minut postoju oraz 2,00 zł za pierwszą godzinę postoju. 

Prezydent przypomniał raz jeszcze, że stawki nie były zmieniane od 2012 roku, a przez 10 

lat koszty znacząco wzrosły.  

 Radny W. Pająk nawiązał do tematu przeliczając koszty przejazdu samochodem do 

centrum miasta z osiedla północ. Zdaniem radnego 100 % podwyżka nie jest wysoka,  

zestawiając ją z wszystkimi kosztami poruszania się samochodem po mieście.  

 Naczelnik Wydz. E. Harasim wniosła autopoprawkę do uzasadnienia, gdzie  

w czwartym akapicie zapis „za zajęcie pasa drogowego” jest błędny a powinien być 

następujący zapis „za postój pojazdów samochodowych w strefie płatnego parkowania”.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 4 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 2 radnych 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

ustalenia strefy płatnego parkowania oraz wysokości stawek opłat za postój pojazdów 

samochodowych na drogach publicznych w strefie i sposobu ich pobierania. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

  

Ad pkt. 11 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wysokości stawek opłat za zajęcie pasa 

drogowego dróg publicznych, których zarządcą jest Zarząd Dróg i Zieleni  

w Suwałkach. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

  

 Dyrektor T. Drejer przedstawił projekt uchwały podnoszący stawki opłat za zajęcie 

pasa drogowego. W uchwale zostały ujednolicone stawki opłat między innymi pod 

względem rodzaju urządzenia lub obiektu czy podmiotu umieszczającego urządzenie lub 

obiekt. Zgodnie z wyrokiem NSA ustawodawca umożliwił różnicowanie stawek opłat, 

jednakże różnicowanie to nie może zawierać dodatkowych elementów preferujących, 

dyskryminujących czy naruszających zasadę równości uczestników obrotu gospodarczego.  

Poinformował również, że od kilku lat były podnoszone stawki za zajęcie pasa drogowego 

i w niektórych przypadkach mocno odbiegały od porównanych stawek z innymi miastami.  

Radny A. Turowski o jaki procent nastąpił wzrost stawek? Dyrektor T. Drejer wzrost 

stawek zależy między innymi od: powierzchni zajęcia jezdni, od zajęcia pasa drogowego 

dróg krajowych, wojewódzkich, powiatowych czy gminnych.  
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Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 3 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 3 radnych 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wysokości stawek opłat 

za zajęcie pasa drogowego dróg publicznych, których zarządcą jest Zarząd Dróg 

 i Zieleni w Suwałkach. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

Ad pkt. 12 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia 

Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Suwałk.  

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 6 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały  

w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta 

Suwałk.  

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Ad pkt. 13 

Zaopiniowanie wniosku p. Beaty T. w sprawie usunięcia progu zwalniającego na 

skrzyżowaniu ulic Powstańców Wielkopolskich i Kawaleryjskiej.  

– Wniosek stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

– Pismo Prezydenta stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

– Pismo z Policji stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 Zastępca Prezydent Ł. Kurzyna przedstawił stanowisko w przedmiotowej sprawie. 

Poinformował, że ww. skrzyżowanie ulic zostanie przebudowane w roku 2023. Powstanie 

w tym miejscu rondo. Stwierdzi, że podejmowanie jakichkolwiek działań inwestycyjnych na 

ww. skrzyżowaniu, nie poprawi a pogorszy bezpieczeństwo ruchu. Poinformował również, 

że została podjęta decyzja o zamontowaniu kamery, która będzie monitorowała ten obszar.  

 Radny T. Czerwiecki próg zwalniający wyłożony jest kostką, czy jest możliwość aby 

stłumić hałas i wylać na nim asfalt do czasu remontu. Dyrektor Drejer poinformował, że 

były już zastosowane cztery rozwiązania w ww. miejscu. Żadne z nich nie spowodowało 

zmniejszenia hałasu. Hałas w tym miejscu tworzy się poprzez zbyt szybki przejazd np. 

ciężarówek. Wyniesione przejście (próg zwalniający) powstało na wniosek mieszkańców, 

jak również na wnioski mieszkańców było przebudowywane i takie zostało zaakceptowane.   
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 Radny W. Pająk poinformował, że rozmawiał z pozostałą dość liczną grupą 

mieszkańców, którym odpowiada obecne rozwiązanie. Stwierdził, że po analizach Zarządu 

Dróg i Zieleni rozwiązanie jest optymalne i należy zaakceptować to rozwiązanie. Dyrektor 

T. Drejer dodał, że to osiedle się rozbudowuje, a tym przejściem chodzą dzieci do szkoły.  

 Radny S. Cimochowski czy takie wnioski w sprawie ustawienia bądź demontażu 

np. progu zwalniającego należą do kompetencji radnych czy Zarządu Dróg i Zieleni? 

Radny T. Czerwiecki poinformował, że wniosek p. Beaty T. był również skierowany do 

Rady Miejskiej w Suwałkach. Prezydent Ł. Kurzyna dodał, że nauczeni doświadczeniem 

miasto ostrożniej podchodzi do kwestii budowy progów zwalniających – wyniesionych 

przejść dla pieszych, ponieważ jedna grupa mieszkańców wnioskuje o zamontowanie 

takiego progu, a inna grupa mieszkańców, która protestuje. Zostało wypracowane 

rozwiązanie, gdzie mieszkańcy wspólnie proponują usytuowanie takiego progu. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad wnioskiem: 

za pozytywną opinią głosowało – 0 

przeciw                                       – 6 radnych 

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja negatywnie zaopiniowała wniosek p. Beaty T. w sprawie usunięcia progu 

zwalniającego na skrzyżowaniu ulic Powstańców Wielkopolskich i Kawaleryjskiej.  

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 14 

Wolne wnioski.  

 

Więcej wniosków nie zgłoszono.  

Przewodniczący podziękował wszystkim za obecność i merytoryczne głosy w dyskusji 

oraz zakończył posiedzenie Komisji. 

 

Na tym protokół zakończono.            

 

 

Przewodniczący  

Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Tadeusz Czerwiecki 
 

 

 

 

 

Protokół sporządziła: Elżbieta Polańska 

 

Gł. specjalista w Biurze Rady Miejskiej 
     Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


